
V marcu so zopet zasedali
krajevni ljudski odbori

Pomladanska dela na vaseh so v marcu
t l. svojevrstno vpiivala na red dela
KLO. Marsikie ni bilo sej, drtigje so
bile seje površne, v mnogih KLO pa so
jih celo preložili na poznejši čas.

Vse j« prijelo za orodje in se lotilo
dela po poljih in v vinogradih. Cez zimo
so vse funkcionarji KLO često sestaiali
in reševali razna vprašanja s svojega
področja. Spomladi, poleti in v jeseni
jih 5e težje dobiti skupaj. Nikdo noče
zaostajati pri delu v kmetijstviL Neka-
teri odborniki se tiho trudijo, da bi pred-
njačili v vasi pri delu. Tako je vedno
bilo. Kdor ni dajai na vaseh zgleda z
delom, se je pri množici težko uveljav-
ljal.

Ponekod skrbijo KLO, da dela na po-
lju ne zaostajajo, kjer ni delovnBi moči
in vprege, drugje pa so taki poedinci
puščeni na milost in nemtfost svojih so-
sedov iin sorodnikov, ker se zanje nikdo
ne briga.

Dnevno prihajajo na KLO nove na_
loge, nova vprašanja, aktivisti 'm kon-
trole. Vodstvo celotnega gospodarskega
in kulturnega življenja na vaseh in y
mestu zahteva svoje Uudi. Hitro se čuti,
če so ti ljtidje na mestih ljudske oblasti
in še preje se čuti, če niso.

Deiovne Ijudi in organe ljudske oblasti
v ptujskem okraju zaninna, o čem so
razpravljali v marcn tisti KLO, ki so
imeli seje.

SLOVENSKE OORICE

P O L E N Š A K
Na scii v začetku rnarca t. 1. so se od-

borniki KLO lotili vpraSanj, kdo bo evL
dentičar, kako bo z likvidacUo odkupa,
kdo bo poverjenik za vojaška vprašanja
iii poverjenik za soc. skrbstvo, kdo sme
jetnati vodo iz šolskega vodnjaka, od
česa naj živi vžitkaiica Sarnperl Kata_
rina, kdo bo stanoval v Vršičevi hiši v
Polencih ter kje bodo uradni prostori
Matičnega urada.

To je niali del vprašanj s področja
KLC) Polenšak. Tamkajšnjč kmete ne.
dvomno zanima, kako stalššče zavzema
KLO na letošnji pian setve, giede ob.
vezne reje in oddaje živine, glede dohod-
nine za leto 1949, glede izterjave za_
ostankov, člane zadruge sigurno zanima,
kako gleda KLO na delo in težave Kme.
tiiske zadruge in zadružne ekonomije.
Mali posestniki se zanimajo, kaj misli
KLO glede njihove prehrane in preskrbe
itd. Vsa ta vprašanja so danes v sre-
dišču vsega dogajanja na vaselt in v me-
stu. Način njihovega reševanja v pove-
zavi z množico predstaVlja veiičino ali
ozkosrčnost dela in gledanja krajevnih
funkcionariev na' Ijudstvo, ki jih je iz-
volilo, na njihove pravice, težave in bre-
meiia.

Vsa ta vprašanja si je KLO Polenšak
pustil. za prihodnjič. Tokrat je rešil ne-
kaj manjših vprašanj.

Vsi predlogi na tej se.ii so bHi rešeni.
Odbornik tov. Erhatič Aiojz bo vodil vo_
jaški referat, tov. Kovačec Ana bo evi_
denličarka, pri likvidaciji odkupa bodo
pomagali vsi odborniiki. Socialno skrb-
stvo bo vodil tov. Vrbnjak Anton. Po-
sestniku tov. Valenčiču Andreju iz Po-
lenc §t. 42 je dovoljeno jemati vodo iz
šolskega studenca. Prevžitkarica tov.
Šamperl Katarina bo imela meso in mast,
zrnje m denar za vsakdanje potrebe iz
premoženja tov. Žolger Jelke. Viničar
Fridriih Janez \% Polenc §t. 37 se bo vse_
III v Vršičevo hišo. Matični urad bo v
hiši tov. Oolob Marijc.

JANEŽEVCI
Na seji KLO v m^rcu so razpravljali

o predlogu za zbiranje nerabnih kovin-
skih predmetov za podjetje »Odpad«, o
predlosu za sestavo komisije za izter.
javp davkov, o ,planu prodaje vina in
žganja.

Po krajši seji so izglasovali predloge.
Poverjenik za komunalno gospodarstvo
tov. Fleger Ignac bo organiziral zbira-
nje surovin za industrijo. Davčno komi-
sijo bodo tvorili tov. Hamer§ak Franc,
Šeniga Janez, Mahorič Franc, Toplak
Janez, Kovačič Franc in Toplak Alojz,
Potrdili so plan prodaje vina in žganja.

KICAR
Odborniki KLO Kicar so v marcu re_

ševali predloge o planu prodaje 46.400 1
mieka v letu 1950 in o prodaji 23.710 kom.
jajc. Razpravljall so o obvezi prodajc
ovčje volne, o planu obvezne reie in od-
daje živine, o primanjkljaju živine prt
kmetih, ki imajo večjo obveznost kot
imajo živine. Reševali so tudi vprašanje
obdavčenja vina in žganjav .domači po-

rab^ o obveznem ceplienju otrok proti
davici, o delu kmetijskega referetita, evU
dentičarja ter statistike v kmetijstvu v
letu 1950.

Po razpravi o poedinih vprašanjih in
predlogih so sestavili komisijo za razrez
plaiia obvezne prodaje mleka m jajc
Tov. Štebih Alojz, finančni poverjenik,
je prevzel nalogo v zvezi z davkorn na
promet z žganjem in vinom. Tov. Kiinc
Neža je prevzela odgovornost za obve-
stilo staršev glede cepljenja otrok. Tov.
Braček Jakob bo vodil referat o kme_
tijstvu. V komisijo za izpolnilev gospou
darskih odkupnih listov je bil potrjen
tov. Štebih Aiojz, Letonja Martin, Šeruga
Anton, Ciglar Alojz in Arnu§ Rozaliia.
Pomoč pri delu so jim obljubtli tudi
ostali člani KLO. Odbornico tov. Braček
Ano so zaradi neupravičenih izostankov
razrešili referuta ter ga poverili tov.
Kranjcu Stanetu Na tej seji so pregle-
daJi tudi volivne imennke.

PTUJSKO POLJE

VELIKA NEDELJA
Y marcu je KLO rešil na seji več vpra-

šanj ter ugotovil, da mosta v Udini niso
mogli zgraditi, ker ninnajo za to potreb-
nih cementnih cevi. Napraviti pa tudi
niso mogli ograje ob stopnicah, ker jim
je to onemogočala zima, pa tudi niate.
riala niso imeli. Razpravljah so o pred.
logu, da ne bi kmetje več vodiii živine
v Orrnož zaradj predaje odkupnemu
podjetju, temveč bi radi imeJi zbirni
center pri Veliki Nedelji, kjer iinajo
tehtnico. Tudi rampa za nalaganje ži-
vine na avtomohile ie na razpolago

S ponovnira centrom za oddajo živinc
v VeJiki nedelji bo ljudstvu zelo ugo-
deno. Tozadevno vlogo so poslali na OLO
v Ptuj.

Na sc]i so razdelili delo. Odborniki so
prevzeli vabila za starše, da prinesejo
otrokc na cepljenjc. Izpopolnili so kar-
totcko odbornikov in uslužbencev. Pover-
jeniku za delo, tov. Cimerman Rudolfu
so dodcljcni v pomoč pri delu tov. Kirič
Franc iz Šardinja, Stumberger Ivan iz
Trgovišča 5, Bezjak Franc iz Mihovc 36,
Meško Ivan iz Hajndla 15, Kosi Roza iz
Velike Nedelje 26 in Praš Franc iz
Strmca 6. Tov. Kandrič Franc iz Mihovc
št. 8, Žuran Ncža iz Mihovc 51 ter Pin-
tarič Konrad iz Hajndla bodo pomagali
pri reševanju socialnih vprašanj.

Rešili so tudi nekoliko prošenj za »ta-
novanjc. Odborniki so bili seznanjeni z
opozorilom, da se ne smejo vršiti zame-
njave stanovanj brez vednosti stanovanj-
ske komisijc. Prevzeli so tudi nalogo, da
bodo skrbeli za to, da bo sadno drevje
čimpreje in čiraboljšc očiičeno.

S O D I N C I
Odborniki iz Sodinc so marca t. L na

seji KLO razpravljali o namestitvi treh
plaČanih uslužbencev in o kurirju, o sta-
novanjski komisiji, o ureditvi ldkalne
kovaikc, krojažkc io lončarske delavnicc.
Popravilu krajevnih cest so posvetili po-
sebno pozornost. Razpravljali so tudi o
potrebi razširitve pisarniških prostorov in
0 uradnih dnevih.

V večini predlogov so se zedinili, Tako
bo imel KLO Sodinci tri plačane usluž-
bence in kurirja, kar jc pač najbolj od-
visno od razpoložljivih finjatičnih sred-
stev. Stanovanjske vloge bodo reševali v
dinand in Cainko Atojz, davčne izterjave
komisiji tov. Majccn Av^ust, Ozmec Fer-
pa bodo vodili tov. Petek Ivan, Majcen
Ivan, Kirič Antcm, Rajh Jakob in Ozmec
Ferdinand, ki tvorijo davčno izterieval-
no komisijo Predsedujc ji tov. Petck
Ivan. Glcdc lokalnih podietij so sklcnili,
sklicati vsc delavce raznih strok zaradi
dogovora glede lokalov, inventarja in
orodja.

Za popravilo cest so sklenili črpati
gramoz na zemljišču krajevncga ljudske-
ga odbora. Nekaj kubičnib metrov je
pripravljen dati na razpolago tov. Irgollč.
V Senežci bosta nadzoroval.a ccste tov.
Ozmcc Ferdinand in Hoizcr Aloiz. v So-
dincih tov. Cajnko Alojz in Ozmec Franc,
v Vifiancih pa tov. Pe-vec Jožef, Raih
Jakob in Majccn Tvan. KLO si je zadal
nalojjo, da bo čimprcje poskrbcl za večio
pisarno. Končno so šc sklenili, da bo
predsednik KLO uradoval za VmdUtvo
vsak čctrtek od 8 do 12. ure, službene
posle pa bo opravljal prav tako v četrtek
od 14. do 17. orc.

HALOZE

S L A T I N A
Na se)\ v začetku marca t. 1. |e KLO

obravnaval prcdlog proračuna za KLO za
leto 1950 ter o delu poverjeništva za
kmetijstvo. Konino so sklcnili, kako bo
izčrpano 190900 din iz letošnjega krajev-
nega proračuna, za katercga bodo imeli
kritje iz deleža pobranega davka na do-
hodek Glede poverieništva za kmetiistvo
so sklcnili, da bo vodil delo tejja nover-
fcništva tov Maicenovič Anton. delo t>o-
ročevalca za odkup pa odbomik tov. Bel-
šak Anton. V izvršni odbor ie pritegnien
tov. Fridauer Jožef

G R A D I S Č E
Proračun za leto 1950, izvolitev ljud-

skcrfa tožUca, določitcv uradnih dni ter
predlojj o pobiranju po din 2.— od vsa-
kega potrdila ter din 5.— t>d vsakega ži-
vinškega potnc^a lista so tvorili osrednja
vpraSania seie KLO v začetku tnnrca.

Odbor ie sklenil. da bo za ospbne iz-
datkc iz proračuna za leto 1950 izčrpano
88 000 din. in sicer za prrdscdnika po
2000 d''n. za taintka po 3000 din, za po-
verienika za odktro po 1800 din ter za
1 odbornika po 500 din me««čno Mcro-
daina za preiptnanje teh nlač oziroma
načrad bo kv^lUpta OD -̂aviipnetfa <*ch
Za operativne izdatke bodo porabili 34.000

din, 7000 din bi odpadlo na funkcijske
dodatkc. Za PAZ so predvideli 3000 din,
za socialne podpore pa 14.000 ditu

Delo ljudskega tožilca bo opravljal tov,
Brlek Ivan iz Gradišča št. 43.

Uradne dnevc za željc in proSnje ljud-
stva so določili poncdcljek, čctrtek io
soboto od 8. do 12. ure.

Sprejct j,c bil tudi predlag predsednika.
tov. Pintariča, da bi pobirali od vsakcga
potrdila, ki ija izda KLO ljudstvu, po 2
din, za vsak živinski potni list pa po
5 din, kar bi bilo uporabljeno za kritjc
administrativnih potreb.

DRAVSKO POLJE

S E L A
Na seji T Selah je KLO v marcu obra*-

navaJ proracunske postavke za lcto 1950,
predlog o napeljavi telefona in predlog
o ustanovitvi krajevne čevljarske in kro-
jaške delavnice ter predlog o ponišitvi
bivše šolske barake.

Lotili so se med muogimi vpraianji
najnujnejših.

Za dobro delo KLO bi bilo potrebno
primcrno odškodovati s plačo vsaj tri
uslužbence, z nagrado po 2000 din pa
predscdnika in tajnika, kurirja pa % na-
grado 1000 din.

Baraka pri ccrkvi bo podrta. Dcl bo
prcpuščcn ZE Sela, drugi del pa bo pro-
dan najboljšemu plačniku.

KLO bo podvzel vse potrebno, da bo
dobil telefonsko napeljavo. Upa, da bo
našel pri TT-centru v Maribom za to
potrebno razumcvanie.

Krajevna potreba narekuic ostanoviter
krajevne krojaške in čevljarske dclairoice.
V kroiaško dclavnico bi namestiH kroia-
škega pomočnika toT Sitar Franca iz Zg.
Pristave kot poslovodjo, dobili bi pa
lahko vcč kroiaških moči.

P T U J
Mestnl Ijudski odbor ima redne šeje.

Marca meseca je rešil vrsto družbeno
^ospodarskih in osebnih vprašanj.
Sprejetim sklepom eledljo nove po-
trebiie in koristne spremembe v go-
spodarstvu in v osebnem življenju de-
lovnih ljudi.

Gospodarska vprašanja so tvorila
glavni del seje. Med drugim so bili
sprejeti sklepi. da bodo članom sta-
novanjske zadruge »Gradi dom« dode-
ljene stavbene parcele, čim bo zadruga
predložila IO MLO zadevna gradbena
dovoljenja in pripravila potreben ma-
terial za zidanje, da bodo mestna ko-
munalna podjetja poprav^la o^rajo in
klopi v parku, da b<xlo obrtoe
delavnice posekale iu p1 ! 4ta | | u»
bo pozneje po OLO doa : n faznlia
podjetjem. da bo pami stroj mestne
barvarne in apreture »Skoda« odstop-
ljen KLO Resinje (LRH) protiprimerni
odikodntni, da bo bendnska črpalka z
rezervoarjem na Kvedrovem trgu pre-
nešena v upravo »Jugopetrola«, da bo
DES-u omogočeno doseči stavbisče v
bližini sedanjega obrata, ker bo seda-
nji laetnici tega stavbišča in hiše tov.
Stanic Matildi omogočena zamenjava
za drugo hišo iz sklada občeljudske
imovine, da bo tov. Brenčič Avgusta
iz Zabjaka dobila odškodnino za po-
sestvo, ki ga je prepustila državnemu
poeestvu v Podlehniku itd.

V okviru osebnih vprašanj je bflo
sprejeto par sklepov o izplačevanju
mesečnega dodatka oziroma zvišanib
prejemkov nekaterim uslužbencem
MLO kot n. pr. Markovič Ivanu,
Drobnič Simonu ter Markovič Matildi
in Kajzersberger Jožefi ter iz mestnUi
gostinskih obratov tov. Hodnik Mariji <
in Praprotnik Stefki.

V razpravi o proraČunu je bflo ugo-
tovljeno, da letosnji prora^un ne bo
kril vseh potreb s področja MLO
Ptuj. Proračun bo sprejet na zaseda-
nju MLO, ko bo predlog proračuna po-
trjen s 6trani IO OLO Ptuj.

V Ptuju samem in v okolici }e še
vrsta vprašanj, ki so v obliki predlo-
gov dani v razpravljanje MLO. Iz teh
predlogov je razvidno. da }e delovno
ljudstvo s področja MLO povezano z
Ijudsko oblastjo in da ji pomaga, da
bodo čimprej odpravljene težave in ne-
pravilnosti, ki še dušijo možnos+i na-
glega gospodarskega razvoja.

Iz vprašanj, o katerih 30 razpravljaU
poedini KL.O v marcu, je razvidno, da
je šla večina razprav na sejah mimo
najvažnejših gospodarskih vprašanj na
vaseh in da se večina KLO loteva le
vprašanj, ki ne nosijo obeležja socia-
lističnega razvoja na vaseh. Na nobeni
seji ni potekala razprava o tem, kako
bodo KLO kontrolirali izvaianje setve-
nega plana v zadružnem in privatnem
gospodarstvu, kako bodo nudili pomoč
potrebnim in kako bodo vplivali na
poedince, ki ne sledijo planskim nalo-
gam v kmetijstvu. Na nobeni seji ni
bilo govora o delu in pomoči frontnih
organizacij KLO pri izvajanju vseh
nalog.

Mesec za mesecem se ponavljajo sla-
be izkušnje iz dela KLO. ki ne reagi-
rajo na vse probleme delovnega ljud-
stva svojih področij. na ni«sovo pred-
loge in kritike. ki ne upoštevajo, da
imajo najboljšega pomočnika v front-
nib organizacijah. če znajo z njimi
ustvariti pravilni odno«.

Te nepravilnosti postopoma izzivajo
nešteti dokazi. da je ljudstvo tako dol-
go kritiziralo poedince iz svoje oblasti.
dokler so pcxicenjevali njeno vlogo in
dokler niso delali v interesu razvoia
socialističnega gospodarstva. • LF


